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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL    

 

 

 

 

 

Protokoll fört vid sammanträde för gymnasienämnden 

 

 

Tid  onsdag 5 oktober 2022 klockan 09.50 – 16.00 

 

Plats Kunskapshuset Gällivare plan 6 samt via Zoom för ledamot och revisorer 

 

 

Närvarande Roger Suup (S)  ordförande Kiruna §§ 96–117 

Karl-Erik Taivalsaari (V) vice ordf. Gällivare §§ 96–117 

Eva Alriksson (M) ledamot Gällivare §§ 96–117 

Eva Eriksson (S) tj. er. ledamot Gällivare §§ 96–117 

Rolf Häggqvist (S) ledamot Gällivare §§ 96–117 

Roland Boman (FJK) ledamot Jokkmokk §§ 96–117 

 Ingrid Metelius (S) ledamot Jokkmokk §§ 96–117 

 Mats Wennberg (S) ledamot Jokkmokk §§ 96–117 

 Martti Kivimäki (SJVP) ledamot Kiruna §§ 96–117 

 Eva Esberg (KD ledamot Pajala §§ 96–117 

 Bengt-Ola Mörtlund (V) ledamot Pajala §§ 96–117 

 

Övriga deltagande Marianne Stöckel gymnasiechef   §§ 96–117 

  Inger Hieta  bitr. gymnasiechef §§ 96–117 

  Anneli Isaksson sekreterare   §§ 96–117 

  Anna Wedin  ekonom    § 99 

  Erik Jansen  revisor PwC    § 105 

  Ulf Kero  revisor Pajala    § 105 

  Sven-Erik Nilsson revisor Gällivare   § 105 

  Irma Rinne  revisor Kiruna    § 105 

   

 

Sista justeringsdag måndag 17 oktober 2022 

 

 

   

Underskrifter Ordförande: Roger Suup (S) 

 

  Justerare: Eva Esberg (KD)  

 

  Justerare: Martti Kivimäki (SJVP)  

 

  Sekreterare: Anneli Isaksson 
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Tillkännagivande av justerat protokoll 

Justeringen har tillkännagivits på Lapplands kommunalförbunds anslagstavla. 

Organ: Gymnasienämnden 

Protokoll från sammanträde: 2022-10-05 

Datum för sista e-justeringsdag: 2022-10-17 

Datum då tillkännagivandet publiceras: 2022-10-18 

Datum då publiceringen av tillkännagivandet upphör: 2022-11-08 

Förvaring av protokollet: Lapplands Gymnasium Gällivare 
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§ 96  Sammanträdets öppnande 
  Ordförande Roger Suup (S) förklarar gymnasienämnden för öppnat. 

 

 

 

 

 

§ 97  Val av två justerare samt tid för justering av protokoll 
 

Ärendebeskrivning 
Ordförande Roger Suup (S) ställer frågan om val av justerare samt tid för justering. 

 

 

Förslag till beslut 
Mötet föreslår att justering sker elektroniskt senast den 17 oktober 2022 och att Eva Esberg 

(KD) och Martti Kivimäki (SJVP) väljs som justerare.  

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 

 

Gymnasienämnden beslutar 
att välja Eva Esberg (KD) och Martti Kivimäki (SJVP) till justerare.  

att protokollet justeras elektroniskt senast den 17 oktober 2022. 
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§ 98  Förslag till dagordning 
 

Ärendebeskrivning 
Dagordningen är utskickad i samband med kallelsen till sammanträdet. Ordförande ställer 

frågan om dagordning kan godkännas. 
 

Tillägg 

Tillägg önskas under § 116 Övriga frågor. 

 
§ 116 Övriga frågor 

a) Praktikplats på Kaunis Iron – Bengt-Ola Mörtlund (V) 

 

Underlag 
1. Dagordning 2022-10-05 med bilaga till §§ 99, 101 – 106 och 113 

 

 

Förslag till beslut 
att mötet godkänner dagordningen med föreslaget tillägg under § 116 Övriga frågor.  

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 

 

Gymnasienämnden beslutar  
att mötet godkänner dagordningen med föreslaget tillägg under § 116 Övriga frågor. 
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§ 99  Ekonomisk rapport januari - augusti 2022 
 

Ärendebeskrivning 
För att förstärka den interna kontrollen över Lapplands Gymnasiums budget sker en 

ekonomisk uppföljning vid varje nämndssammanträde på enhetsnivå. 

Ekonom Anna Wedin redovisar för gymnasienämnden den ekonomiska rapporten för perioden 

1 januari – 31 augusti 2022. Den totala avvikelsen för perioden blev +5 307 tkr 

vilket kan jämföras med den föregående rapporterade perioden januari – 30 juni 2022 på -4 994 

tkr. 

 

Enhetsvis 

 

 Intäkter jan – aug 2022 (exkl. IKE)   

LG 

enhetsvis  
Utfall (tkr) 
 

Budgeterat 
  

Avvikelse 
 

Gällivare 6 895 7 282 -387 

Jokkmokk 582 663 -81 

Kiruna 3 554 2 649 705 

Pajala 877 557 320 

Totalt 11 708 11 151 557 

• Gällivare: Skolmiljarden, saknad intäkt från Riksidrottsförbundet ht-22 

• Jokkmokk: Skolmiljarden 

• Kiruna: Skolmiljarden, ersättning LKAB (möts av ökade personalkostnader) 

• Pajala: Skolmiljarden, maskinförsäljning 

 Personal jan – aug 2022 (exkl. IKE)   

LG  

enhetsvis 
Utfall (tkr) 
 

Budgeterat 
 

Avvikelse 
 

Gällivare -38 258 -38 753 495 

Jokkmokk -8 376 -8473 98 

Kiruna -46 590 -46 066 -525 

Pajala -10 805 -10 427 -378 

Totalt -104 029 -103 718 -310 

• Gällivare: Vakanta tjänster FT, el- och energiprogrammet motverkas av ökade kostnader för ex. övertid, ej 

budgeterad personal på elevboende. 

• Kiruna: LKAB samordning (intäktsfinansierad), delvis felkonterade lönekostnader mellan LC och LG. 

• Pajala: Utbetald semesterlön i samband med avslut av anställningar, saknas budget för en tillsvidareanställd, 

pareras delvis med deltidsvakans i stället för ersättningsanställning. 

 

 

 Övriga kostnader jan – aug 2022 (exkl. IKE)   

LG  

enhetsvis 
Utfall (tkr) 
 

Budgeterat  
  

Avvikelse 
 

Gällivare -7 226 -7 203 -23 

Jokkmokk -1 009 -1 404 395 

Kiruna -5 725 -6 120 395 

Pajala -1 490 -1 548 58 

Totalt -15 451 -16 275 825 

• Läromedelsinköpen kommer att öka under hösten inför läsårsstart (budget i 12-delar) 

• Genomgående ses utmaningar till följd av ökande prisnivåer, främst inom yrkesprogrammen. 
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Resultat verksamheterna Lapplands Gymnasium  

 

 

 Totalt per ort, jan – aug 2022 (exkl. IKE)   

LG  

 
Utfall (tkr) 
 

Budgeterat 
  

Avvikelse 
 

Gällivare -38 589 -38 674 85 

Jokkmokk -8 803 -9 215 412 

Kiruna -48 961 -49 537 575 

Pajala -11 418 -11 417 1 

Totalt -107 771 -108 843 1 072 

• Avvikelsen är resultatet av intäkter, personalkostnader och övriga kostnader. Se not. från  

föregående tabeller. 

 

 

Interkommunala intäkter och kostnader (IKE) jan – aug 2022  

LG  

 
Utfall (tkr) 
 

Budgeterat 
  

Avvikelse 
 

IKE intäkter 3 503 4 200 -697 

IKE kostnader -12 736 -16 934 4 197 

Totalt -9 234 -12 733 3 500 
• Intäkterna är något lägre än budgeterat och kostnaderna är lägre än budgeterat för perioden. 

 

 

 Rektor/chefer jan – aug 2022    

LG  

 
Utfall (tkr) 
 

Budgeterat 
  

Avvikelse 
 

Intäkter 0 0 0 

Personal -6 333 -6 171 -162 

Övriga 
kostnader 

-114 -266 152 

Totalt -6 447 -6 436 -9 

• Löner belastar fel kostnadsställe. 

 

 

 

Totalt LG specificerat per verksamhet jan – aug Avvikelse 
(tkr) 

 

Avvikelse IKE  3 500 

Avvikelse rektorer/chefer -9 

Avvikelse verksamheterna 1 072 

Avvikelse LG centralt 744 

Totalt 5 307 

 

Sammanfattningsvis blev det sammantagna resultatet för Lapplands Gymnasium under 

perioden januari – augusti 2022 på +5 307 tkr vilket kan jämföras med den föregående 

rapporterade perioden januari – juni 2022 på -4 994 tkr. Den stora avvikande skillnaden beror 

främst på de utbetalda ferie-, uppehålls- och semesterlönerna motsvarande cirka 5 000 tkr som 

genererade ett stort tillfälligt negativt resultat.  
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Verksamheterna, IKE och Lapplands Gymnasium (LG) centralt visar ett positivt resultat 

medan posten rektorer/chefer visar ett lågt negativt resultat. Avvikelsen för den posten 

blev -9 tkr vilket beror på löner som ska belasta annat kostnadsställe.  

Dock visar verksamheterna i Kiruna och Pajala ett negativt resultat gällande 

personalkostnader där orsaker går att läsa under ovan tabell gällande personal. 

Personalkostnader för Kiruna pareras däremot utav intäktssidan där pengar från LKAB 

inkommer för en LKAB samordnare.  

Bedömningen framledes är ett nollresultat till årsskiftet men det finns osäkerhetsfaktorer 

som gör prognosen osäker. Dessa utgörs av de höga priserna på material ute på 

marknaden, pågående diskussion med medlemskommun om ersättning av utgifter för 

flytt, vad de interkommunala kostnader/utgifter ger för utfall samt den kanske största 

osäkerhetsfaktorn - pensionskostnaden. 

Gymnasienämnden diskuterar bland annat om pensionskostnaden och dess eventuella effekt på 

årsresultatet då avtal för den görs om under året, vaksamhet behövs gällande framtida kostnader 

för flytten till den nya gymnasieskolan i Kiruna samt behov av att förebygga ökade kostnader 

vid inköp av material till yrkesprogrammen. 

 

Gymnasienämndens arbetsutskott beslutade 2022-09-21 
att förvaltningen får i uppdrag att redovisa Ekonomisk rapport, januari – augusti 2022 vid 

gymnasienämndens sammanträde den 5 oktober 2022. 

 

Underlag 

1. Bilaga 1. Ekonomisk rapport Lapplands Gymnasium 1 januari – 31 augusti 2022 

 

 

Förslag till beslut 
att förvaltningen får i uppdrag att se över samordningsmöjligheter inom hela Lapplands 

Gymnasium avseende inköp av material till verksamheterna. 

att en delrapport redovisas till decembermötet. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att förvaltningen får i uppdrag att se över samordningsmöjligheter inom hela Lapplands 

Gymnasium avseende inköp av material till verksamheterna. 

att en delrapport redovisas till decembermötet. 
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§ 100  Kostnadsutveckling med konsekvensbeskrivning 
 

Ärendebeskrivning 
Vid gymnasienämndens sammanträde 2022-08-31 under ärende § 78 Ekonomisk rapport 

januari – juni 2022 fick nämnden information om periodens negativa avvikelse på -4 994 tkr 

vilket främst berodde på en stor tillfällig kostnad för utbetalda ferie-, uppehålls- och 

semesterlöner. Gymnasienämnden diskuterade vikten av att ha uppsikt över 

personalkostnaderna som är den stora kostnadsposten men även över de ökade kostnaderna för 

yrkesprogrammen gällande virke, bränsle och annat material samt de ökade kostnaderna på 

skidgymnasiet. Exempelvis har material- och bränslepriser stigit ute på marknaden vilket 

påverkar Lapplands Gymnasiums budget och verksamheter. 

 

Gymnasienämnden beslutade 2022-08-31 

att förvaltningen får i uppdrag att bevaka kostnadsutvecklingen och återkomma med 

konsekvensbeskrivning till gymnasienämndens sammanträde den 5 oktober 2022. 

----  

 

Gymnasiechef Marianne Stöckel informerar gymnasienämnden om kostnader för drivmedel, 

stål och byggmaterial samt konsekvenser. 

 

Programkostnader för drivmedel, stål och byggmaterial 

Program Material 2020 (pandemi) 2021 2022 tom sep 

Transport Drivmedel 14 953 kr 280 376 kr 259 430 kr 

Alpint Drivmedel 68 738 kr 116 207 kr 81 264 kr 

Längd Drivmedel 37 133 kr 39 732 kr 39 180 kr 

IN och VF Stålindex 125 170 250 

BA Byggmaterial Har ökat med 25% mellan 2021 - 2022 

BA Trävirke Har ökat med 70% mellan 2021 och 2022 

 

Stålpriset följer index från 2015 = 100.  

Det betyder att en fördubbling av stålprisindex medför en kostnadsökning på cirka 100 %. 

 

Konsekvenser 

Lapplands Gymnasiums yrkesprogram, som köper in stål, trä, metall och stålutrustningar, har 

en kostnadsökning på cirka 25–30%. Stål och andra metaller har ökat mest med upp till 70% i 

inköp. 

Risken är att Lapplands Gymnasium inte kan fortsätta undervisningen på en hög kvalitativ 

nivå utan måste sänka nivån på utbildningen. Idag bygger eleverna exempelvis utedass och 

svarvar större konstruktioner i utbildningssyfte men frågan är om Lapplands Gymnasium kan 

fortsätta med det? Verksamheterna försöker parera kostnadsökningarna genom intern 

planering. 

 

Gymnasienämnden diskuterar om vad materialkostnaderna kan röra sig om i kronor? Är det 

hanterbara kostnadsökningar?   

 

Underlag 
1. Gymnasienämndens protokoll 2022-08-31, § 78 Ekonomisk rapport januari – juni 2022. 

 

 

Förslag till beslut 
att förvaltningen får i uppdrag att fortsätta följa och redovisa Kostnadsutveckling med 

konsekvensbeskrivning vid gymnasienämndens sammanträde den 23 november 2022. 
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Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att förvaltningen får i uppdrag att fortsätta följa och redovisa Kostnadsutveckling med 

konsekvensbeskrivning vid gymnasienämndens sammanträde den 23 november 2022. 
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§ 101  Årscykel – Antagningsstatistik 
 

Ärendebeskrivning 
I gymnasienämndens årscykel finns fasta ärenden som ska behandlas av nämnden under 

bestämda tider på året och dit hör bland annat ”Antagningsstatistik”. Förvaltningen har 

redovisat hur elever sökt och antagits till utbildningar inom Lapplands Gymnasium vid 

gymnasienämndens sammanträde 2022-08-31 men då var sammanställning av de 

interkommunala strömningarna inte möjlig att redovisa. Brytpunkt för tillgänglig information 

kring detta var först den 15 september 2022.  

 

Biträdande gymnasiechef Inger Hieta informerar för gymnasienämnden om elevströmmar ut 

och in från Lapplands kommunalförbund samt elevströmmar mellan Lapplands 

kommunalförbunds gymnasieskolor.  

 

Sammanfattning 

-Elevströmmarna har fortsatt minska ut ur Lapplands kommunalförbunds medlemskommuner 

(LKF) sett sen förbundet startade 2010. Då studerade cirka 20–21% av eleverna från LKF-

området utanför medlemskommunerna. Läsåret 2020/2021 var det cirka 9,1% och under detta 

läsår 2022/2023 är det cirka 6,8%. 

 

-Elever som söker sig in till Lapplands Gymnasium, som är folkbokförda utanför LKF:s 

område, ser ganska lika ut över tid. Läsåret 2020/2021 var siffran 67 elever i jämförelse med 

nuvarande läsår 2022/2023 med 71 elever. 47 av dem finns på Lapplands Gymnasium 

Gällivare där flertalet kommit in på skidgymnasiet. I Kiruna finns 11, i Jokkmokk 13 samt i 

Pajala 0 elever. 

 

-Elevströmmarna inom LKF, där eleverna är folkbokförda i någon av medlemskommunerna 

men studerar i en av de andra medlemskommunernas gymnasieskola, har genererat en liten 

ökning sett ur de tre senaste läsåren. Under nuvarande läsår är det 92 elever som rör sig 

mellan kommunerna. Läsåret 2020/2021 var det 82 elever. 

 

-Det totala positiva resultatet beror bland annat på att Lapplands kommunalförbund idag kan 

erbjuda ett större utbud än tidigare vilket bidrar till låg utflyttning utanför LKF-området.  

 

Gymnasienämnden diskuterar kring vilken besparing i kronor det kan ha blivit för 

medlemskommunerna sedan Lapplands Gymnasium startade när färre elever har flyttat till 

andra kommuner. 

 

Underlag 
1. Gymnasienämndens protokoll 2022-08-31, § 84 Statistik slutlig antagning 2022 

2. Bilaga 3. Tjänsteskrivelse Redovisning av antagningsstatistik 2022-10-05, Inger Hieta 

biträdande gymnasiechef 

3. Bilaga 3a. Årscykel – Antagningsstatistik Lapplands Gymnasium 

 

 

Förslag till beslut 
att tacka förvaltningen för informationen och med godkännande lägga den till handlingarna. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt förslag. 
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Gymnasienämnden beslutar 
att tacka förvaltningen för informationen och med godkännande lägga den till handlingarna. 
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§ 102  Årscykel – Organisation och programutbud 
 

Ärendebeskrivning 
I gymnasienämndens årscykel finns fasta ärenden som ska behandlas av nämnden under 

bestämda tider på året och dit hör bland annat ”Organisation och programutbud”.  

Inför varje läsår planerar verksamheten vilka program, inriktningar och antal platser som ska 

vara sökbara för eleverna på Lapplands Gymnasiums skolor.  

 

Biträdande gymnasiechef Inger Hieta visar en sammanställning av alla program och 

inriktningar som är på förslag att vara sökbara inför läsåret 2023/2024 på Lapplands 

Gymnasium. Utbudet är som föregående läsår. 

 

Gymnasienämnden diskuterar att alla program borde samarbete med företag inom sitt område 

oavsett om det är ett yrkesprogram eller högskoleprogram. 

 

Underlag 
1. Bilaga 4. Tjänsteskrivelse Organisation och programutbud, Marianne Stöckel 

gymnasiechef 

2. Bilaga 4a. Utbildningar vid Lapplands Gymnasium (LG), sökbara inför läsåret 2023/2024 

 

 

Förslag till beslut 
att förvaltningen får i uppdrag att organisera så att alla program, oavsett yrkes- eller 

högskoleprogram, söker samarbete med näringslivet inom sitt område.  

att godkänna och fastslå förvaltningens förslag till Organisation och programutbud för läsåret 

2023/2024. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att förvaltningen får i uppdrag att organisera så att alla program, oavsett yrkes- eller 

högskoleprogram, söker samarbete med näringslivet inom sitt område.  

att godkänna och fastslå förvaltningens förslag till Organisation och programutbud för läsåret 

2023/2024. 
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§ 103  Antagning till inriktningar Lapplands Gymnasium 
 

Ärendebeskrivning 
Information om att elever från Lapplands Gymnasium Kiruna ej kommer in på 

transportinriktningen i Gällivare, trots högre meritvärde än elever från Gällivare, inkom 

slutantagningen i juli. Det gällde två elever från Kiruna som inte fått plats. Kontakt togs 

med gymnasienämndens ordförande och förvaltningen fick information om att även 

dessa skulle tas in. För att kunna göra denna utökning av antalet elever på inriktningen 

rör det sig om ett behov av utökad budget med cirka 20% lärare/instruktörtjänst (cirka 

140 tkr) samt 50 timmar i respektive fordon, lastbil/övningsbil. 

Med bakgrund av detta diskuterade gymnasienämnden 2022-08-31 bland annat om att 

regelverket kring antagning till inriktningarna mellan Lapplands Gymnasiums skolor 

borde ses över. 

 

Gymnasienämnden beslutade 2022-08-31 

att förvaltningen får i uppdrag att se över och ta fram förslag på hur antagning till 

inriktningar ska se ut mellan gymnasieskolorna inom Lapplands Gymnasium till 

gymnasienämndens sammanträde den 5 oktober 2022. 

----  

 

Gymnasiechef Marianne Stöckel informerar för gymnasienämnden om hur antagningen 

genomförs i nuläget och önskat läge. 

 

Sammanfattning 

Eleverna i årskurs 9 blir antagna till de 26 platserna på fordons- och 

transportprogrammet i Gällivare utifrån sina betyg. Först till årskurs 2 söker eleverna 

till de inriktningar som de önskar gå. I Gällivare finns inriktningarna 

personbilsmekaniker (8 platser) och transport (18 platser). Eleverna söker även till 

dessa utifrån sina betyg. Majoriteten av eleverna vill gå transportinriktningen. Till 

denna inriktning kan även elever från Kiruna söka vilket medför en än högre 

konkurrens om de 18 platserna. Med detta förfarande riskerar elever som vill gå 

personbilsinriktningen att inte komma in på grund utav för låga betyg då elever som vill 

gå transportinriktningen hamnar på personbilsinriktningen i stället. På grund utav detta 

sker även avhopp då elever är ointresserade av att skruva och felsöka bilar när de vill 

bli lastbilsförare.  

 

Förslag från förvaltningen är att eleverna redan i årskurs 9 på grundskolan väljer mellan 

inriktningarna personbil och transport. Det innebär två klasser med 8 elever till 

personbil och 18 elever till transport. De elever som bor i Kiruna har valmöjlighet att 

söka transport redan från 9:an och börja i Gällivare till årskurs 1 eller om det finns plats 

ledig i årskurs 2 söka till den inriktningen då. 

 

Uppdelningen medför inga högre programkostnader eller personalkostnader. Det ger 

snarare en större möjlighet för verksamheten att planera och hålla sin budget. För 

eleverna medför det en tryggare studieplanering och mindre risk för avhopp. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

att elever i årskurs 9 redan inför sitt val till gymnasieskolan söker inriktning 

personbilsmekaniker eller transport till Fordons- och transportprogrammet i Gällivare. 

att den lokala skolans elever på ett program har företräde till inriktningar som startar i 

årskurs 2 och att andra elever på samma program men på andra skolor inom Lapplands 

Gymnasium tas in i mån av plats. 
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Underlag 
1. Gymnasienämndens protokoll 2022-08-31, § 87 Utökat program, fordons transport 

2. Bilaga 5. Tjänsteskrivelse Antagning till inriktningar Lapplands Gymnasium  

3. Bilaga 5a. Skrivelse till gymnasienämnden angående Fordons- och transportprogrammet – 

Mats Johansson rektor på fordons- och transportprogrammet, Lapplands Gymnasium 

Gällivare 

 

 

Förslag till beslut 
att elever i årskurs 9 redan inför sitt val till gymnasieskolan söker inriktning 

personbilsmekaniker eller transport till Fordons- och transportprogrammet i Gällivare. 

att den lokala skolans elever på ett program har företräde till inriktningar som startar i 

årskurs 2 och att andra elever på samma program men på andra skolor inom Lapplands 

Gymnasium tas in i mån av plats. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att elever i årskurs 9 redan inför sitt val till gymnasieskolan söker inriktning 

personbilsmekaniker eller transport till Fordons- och transportprogrammet i Gällivare. 

att den lokala skolans elever på ett program har företräde till inriktningar som startar i 

årskurs 2 och att andra elever på samma program men på andra skolor inom Lapplands 

Gymnasium tas in i mån av plats. 
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§ 104  Årscykel – Redovisning av skolornas samarbete 
 

Ärendebeskrivning 
I gymnasienämndens årscykel finns fasta ärenden som ska behandlas av nämnden under 

bestämda tider på året och dit hör bland annat ”Redovisning av skolornas samarbeten”.  

 

Biträdande gymnasiechefen Inger Hieta redovisar för gymnasienämnden om i vilken 

mängd de olika gymnasieskolorna fjärrundervisar elever inom Lapplands Gymnasium 

(LG) läsåret 2022/23. 

 

Totalt undervisas 612 elever via fjärr med jämförelse med 416 elever läsåret innan. En 

av dessa elever kan räknas flera gånger i statistiken beroende på att eleven kan läsa flera 

kurser på fjärr.  

 

Fördelningen: 

• LG Gällivare undervisar 69 elever. 

• LG Jokkmokk undervisar 110 elever. 

• LG Kiruna undervisar 246 elever. 

• LG Pajala undervisar 81 elever. 

• Alla kurser inom hotell- och turismprogrammet samt restaurang- och 

livsmedelsprogrammet (lärling) undervisas via fjärr vilket blir 106 elever. 

 

Fjärrundervisning sker i 67 kurser i jämförelse med läsåret innan med 48 kurser. 

Undervisningen är inom till exempel moderna språk, vårdkurser, ekonomi- och 

juridikkurser och matematik. 

 

    Underlag 
1. Bilaga 6. Tjänsteskrivelse Redovisning av skolornas samarbete, Inger Hieta biträdande 

gymnasiechef 

2. Bilaga 6a. Årscykel – Redovisning av skolornas samarbeten läsåret 2022–2023 

 

 

   Förslag till beslut 
  att tacka förvaltningen för informationen och med godkännande lägga den till handlingarna. 

 

  Propositionsordning 
  Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner     

  ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
  att tacka förvaltningen för informationen och med godkännande lägga den till handlingarna. 
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§ 105  LKF:s revisorer – Grundläggande granskning av gymnasienämnden  

2022 
 

Ärendebeskrivning 
Av kommunallagen och god revisionssed följer att revisorerna årligen granskar alla 

styrelser och nämnder.  

Styrelse och nämnder ska förvalta och genomföra verksamheten i enlighet med 

fullmäktiges uppdrag, lagar och föreskrifter. För att fullgöra uppdraget måste respektive 

organ bygga upp system och rutiner för styrning, uppföljning, kontroll och rapportering 

samt säkerställa att dessa rutiner tillämpas få avsett sätt. En bristfällig styrning och 

kontroll kan riskera att verksamheten inte bedrivs och utvecklas på avsett sätt.  

 

Syfte och revisionsfrågor 

Syftet med den översiktliga granskningen är att ge förbundets revisorer ett underlag till 

uttalande i revisionsberättelse. 

Följande övergripande revisionsfråga ska besvaras: 

 

Har gymnasienämndens förvaltning skett på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt samt med tillräcklig intern kontroll? 

 

Granskningen omfattar följande granskningsområden: 

1. Styrning, kontroll och åtgärder 

2. Måluppfyllelse för verksamheten 

3. Måluppfyllelse för ekonomin 

 

Där utöver sker en kompletterande granskning inom område: 

4. Intern kontroll/riskanalys 

 

Revisorerna redovisar för gymnasienämnden sina granskningsiakttagelser samt ställer 

anknytande frågor till granskningen. 

 

Underlag 
1. Grundläggande granskning, Gymnasienämnden, Utkast September 2022, pwc 

2. Bilaga 7. Tjänsteskrivelse LKF:s revisorer – Grundläggande granskning av 

gymnasienämnden 2022, Marianne Stöckel gymnasiechef 

 

Förslag till beslut 
att tacka revisorerna för dialog och lägga informationen till handlingarna. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att tacka revisorerna för dialog och lägga informationen till handlingarna. 
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§ 106  Marknadsföring av program på Lapplands Gymnasium Jokkmokk 
 

Ärendebeskrivning 
Vid gymnasienämndens sammanträde 2022-08-31 under ärende § 94 Övriga frågor 

framkom önskemål av ledamot Roland Boman (FJK) om att få information om hur 

marknadsföringen framöver kommer att se ut av program som finns på Lapplands 

Gymnasium Jokkmokk till gymnasienämndens sammanträde den 5 oktober 2022. 

 

Gymnasienämnden beslutade 2022-08-31 

att Roland Bomans tre frågor bereds vid gymnasienämndens arbetsutskotts sammanträde den 

21 september 2022. 

----  

 

Biträdande gymnasiechef Inger Hieta informerar för gymnasienämnden om den 

marknadsföring som gjorts för de el-utbildningar som är riksrekryterande samt det samiska 

programmet. Det har skett exempelvis genom reklamfilmer på Youtube, aktiviteter på 

Instagram och Facebook, öppet hus, besök hos årskurs 9, utskick till andra studie- och 

yrkesvägledare utanför Lapplands kommunalförbunds område (LKF) samt deltagit digitalt på 

Framtidsmässan. 

Framledes kommer Lapplands Gymnasium att arbeta vidare med den marknadsföring som 

gjorts men även pröva nya saker. 

 

Ledamot Roland Boman (FJK) diskuterar med övriga ledamöter om en mer riktad 

marknadsföring utanför LKF:s område för att få in fler elever till programmen. Om ett externt 

marknadsföringsföretag har möjlighet till det? 

 

Underlag 
1. Gymnasienämndens protokoll 2022-08-31, § 94 Övriga frågor b) Marknadsföring 

av program på Lapplands Gymnasium Jokkmokk – Roland Boman (FJK) 

2. Bilaga 8. Tjänsteskrivelse Marknadsföring av programmen på Lapplands 

Gymnasium Jokkmokk, Inger Hieta biträdande gymnasiechef 

3. Bilaga 8a. Marknadsföring av programmen på Lapplands Gymnasium Jokkmokk 

 

 

Förslag till beslut 
att förvaltningen får i uppdrag att ta fram en offert på marknadsföring av de riksrekryterande 

el-utbildningarna och det samiska programmet. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att förvaltningen får i uppdrag att ta fram en offert på marknadsföring av de riksrekryterande 

el-utbildningarna och det samiska programmet. 
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§ 107  Samverkan med ABB, Siemens och Vattenfall 
 

Ärendebeskrivning 
Vid gymnasienämndens sammanträde 2022-08-31 under ärende § 94 Övriga frågor 

ställde ledamot Roland Boman (FJK) frågan om Lapplands Gymnasium har någon 

dialog med ABB, Siemens och Vattenfall. Tidigare gymnasiechef BO Ström har pratat 

om en samverkan och att ta kontakt med dem. Blev det något av detta? 

 

Gymnasienämnden beslutade 2022-08-31 

att Roland Bomans tre frågor bereds vid gymnasienämndens arbetsutskotts sammanträde den 

21 september 2022. 

----  

 

Gymnasiechef Marianne Stöckel informerar för gymnasienämnden om att 

• Lapplands Gymnasium Jokkmokk har ett samverkansavtal med Vattenfall som följs 

upp och revideras årligen. 

• Samverkan skedde med ABB och Siemens då man erbjöd det fjärde året på 

teknikprogrammet vid Lapplands Gymnasium Jokkmokk.  

• Viss kontakt har skolan med ABB som bistått med vissa material och hjälp. 

 

Underlag 
1. Gymnasienämndens protokoll 2022-08-31, § 94 Övriga frågor c) Samverkan med ABB, 

Siemens och Vattenfall – Roland Boman (FJK) 

 

 

Förslag till beslut 
att förvaltningen får i uppdrag att ta kontakt med ABB, Siemens och Vattenfall med syfte att 

utveckla samarbetet gällande de riksrekryterande el-programmen. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att förvaltningen får i uppdrag att ta kontakt med ABB, Siemens och Vattenfall med syfte att 

utveckla samarbetet gällande de riksrekryterande el-programmen. 
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§ 108  Antal ledamöter i gymnasienämnden 
 

Ärendebeskrivning 
Vid gymnasienämndens sammanträde 2022-08-31 under ärende § 94 Övriga frågor 

ställde ledamot Roland Boman (FJK) frågan om det finns möjlighet att minska antalet 

ledamöter i gymnasienämnden från 16 till 12 samt var denna fråga kan lyftas? 

I dags läge är det svårt för partier att fylla sina platser i de olika politiska rummen.   

 

Gymnasienämnden beslutade 2022-08-31 

att Roland Bomans tre frågor bereds vid gymnasienämndens arbetsutskotts sammanträde den 

21 september 2022. 

----  

 

Gymnasienämnden diskuterar om att det yttersta ansvaret för denna fråga har 

medlemskommunerna och direktionen men att syftet med antalet är att få en stor bredd av 

delaktighet med många partier så att det medför bättre förankring och insikt i Lapplands 

kommunalförbunds organisation och verksamhet. Ledamöter är positiv till att denna fråga togs 

upp vid slutet av denna mandatperiod som en sorts utvärdering. 

 

Underlag 
1. Gymnasienämndens protokoll 2022-08-31, § 94 Övriga frågor d) Antal ledamöter i 

gymnasienämnden – Roland Boman (FJK) 

 

 

Förslag till beslut 
att tacka för diskussionen och lägga den till handlingarna. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att tacka för diskussionen och lägga den till handlingarna. 
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§ 109  Seminariedag med förstelärare 
 

Ärendebeskrivning 
Seminariedag med förstelärare planerad till den 28 september 2022 ställdes in då det 

var få anmälda. Frågan är om det fortfarande finns intresse för den och i så fall vid 

vilken tidpunkt? 

 

Gymnasiechef Marianne Stöckel informerar för gymnasienämnden om svårigheten för 

förstelärarna att planera in en ny dag i närtid. 

 

Underlag 
1.  

 

 

Förslag till beslut 
att uppdra till förvaltningen att i samråd med förstelärarna planera för en seminariedag till 

våren 2023. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att uppdra till förvaltningen att i samråd med förstelärarna planera för en seminariedag till 

våren 2023. 
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§ 110  Budget 2023 – gymnasienämnd 5 december 2022, 09.00-12.00 
 

Ärendebeskrivning 
Gymnasiechef Marianne Stöckel informerade för gymnasienämndens arbetsutskott 

2022-09-21 under § 102 Övriga frågor om att behov finns för ett extra insatt 

gymnasienämndsmöte i december. Detta för att kunna fastslå budget för 

verksamhetsåret 2023 och sedan skicka vidare ärendet till direktionen. Samma 

förfarande gjordes föregående år 2021-12-15. 

 

Gymnasienämndens arbetsutskott beslutade 2022-09-21 

att föreslå gymnasienämnden besluta vid gymnasienämndens sammanträde den 5 

oktober 2022 att ett extra insatt gymnasienämndsmöte sätts in den 15 december kl. 

09.00 – 12.00 för att fastslå budget för verksamhetsåret 2023. 

 

Underlag 
1. Gymnasienämndens arbetsutskotts protokoll 2022-09-21, § 102 Övriga frågor c) Budget 

2023 – gymnasiechef Marianne Stöckel 

 

 

Förslag till beslut 
att ett extra insatt gymnasienämndsmöte sätts in den 15 december kl. 09.00 – 12.00 för 

att fastslå budget för verksamhetsåret 2023. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att ett extra insatt gymnasienämndsmöte sätts in den 15 december kl. 09.00 – 12.00 för 

att fastslå budget för verksamhetsåret 2023. 
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§ 111  Gymnasieskolans betydelse och dimensionering 
 

Ärendebeskrivning 
Vid gymnasienämndens arbetsutskotts sammanträde 2022-09-21 under § 102 Övriga 

frågor lyfte ordförande Roger Suup (S) om att budgetarbetet har påbörjats i 

kommunerna. Flertal kommuner runt om i Sverige använder sig av prislappsmodellen 

som budgetverktyg vid tilldelning av medel till skolorna. Hur står sig Lapplands 

Gymnasiums budget och kostnader i jämförelse med den modellen? Vilken betydelse 

får den tilldelade budgeten till gymnasieskolan för arbetslivet/företag/branschers behov 

samt rekrytering av personal? 

 

Gymnasienämndens arbetsutskott beslutade 2022-09-21 

att förvaltningen får i uppdrag att ta fram underlag angående gymnasieskolans betydelse 

kopplat till kostnader, arbetslivets behov samt rekrytering av personal. 

----  

 

Gymnasiechef Marianne Stöckel informerar gymnasienämnden om att förvaltningen 

har påbörjat arbetet vilket kommer att redovisas vid gymnasienämndens sammanträde 

den 23 november 2022. 

 

Underlag 
1. Gymnasienämndens arbetsutskotts protokoll 2022-09-21, § 102 Övriga frågor d) 

Gymnasieskolans betydelse och dimensionering – Roger Suup (S) 

 

 

Förslag till beslut 
att uppdra till förvaltningen att redovisa Gymnasieskolans betydelse och dimensionering vid 

gymnasienämndens sammanträde den 23 november 2022. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt mötets förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att uppdra till förvaltningen att redovisa Gymnasieskolans betydelse och dimensionering vid 

gymnasienämndens sammanträde den 23 november 2022. 
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§ 112  Stads- och samhällsomvandling 
 

Ärendebeskrivning 
Information om stadsomvandlingen i Kiruna och samhällsomvandlingen i Gällivare är ett fast 

ärende som finns på dagordningen vid varje sammanträde. Detta beroende på att Lapplands 

Gymnasium är påverkad av den samhällsförändring som sker i båda kommunerna.  

 

Gällivare 

Karl-Erik Taivalsaari (V) informerar om att nytt datum för färdigställande av det så kallade 

Multifunktionshus där idrottshall, simhall och annan fritid och kulturell aktivitet ska hållas blir 

år 2027. Det innebär att grundskolan och Lapplands Gymnasium Gällivare behöver planera och 

samsas om de idrottslokaler som finns.  

 

Kiruna 

Roger Suup (S) meddelar att ingen information finns att delge till dagens möte. 

 

Underlag 
1.  

 

 

 Förslag till beslut 
att tacka för informationen och lägga den till handlingarna. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt förslag. 

 

 

Gymnasienämnden beslutar 
att tacka för informationen och lägga den till handlingarna. 
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§ 113  Delegationsbeslut 
 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträden delges beslut gällande anställningar, tjänstledighet och personals egna 

uppsägningar som skolledning och gymnasiechef Marianne Stöckel tagit enligt 

delegationsordningen. 

 

Underlag 
1. Bilaga 9. Tjänsteskrivelse Delegationsbeslut 

2. Bilaga 9a. Delegationsbeslut 2022-09 

 

 

Förslag till beslut 
att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt förslag. 

 

 

Gymnasienämnden beslutar 
att tacka för informationen och lägga den med godkännande till handlingarna. 
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Gymnasienämnden 2022-10-05 
 
        

  

Sida 26 av 28 
 

§ 114  Förvaltningens information 
 

Ärendebeskrivning 
Gymnasiechef Marianne Stöckel informerar. 

 

- Sprickbildning på Hjalmar Lundbohmsskolan 

Regelbundna möten sker med LKAB och entreprenörer gällande sprickbildningar i skolan. 

Efter sättningar sker rondering i huset. Viss verksamhet har flyttat ut ur huset till Galaxen 

just på grund utav sprickbildningar som exempelvis frisörprogrammet och inom kort flyttar 

även barn- och fritidsprogrammet. 

 

- Kunskapsstaden i Kiruna 

Själva byggnaden börjar bli ganska klar. Maskinparken från Hjalmar Lundhbomsskolan ska 

under vårterminen flyttas och installeras i de nya lokalerna i Kunskapsstaden. Detta kommer 

att ske då de berörda elever är ute på arbetsplatsförlagt lärande (APL). Projektet följer 

tidsplan. 

 

- Information om Kunskapshuset i Gällivare 

I dagsläge är det problem med: 

• ventilationen i huset vilket har genererat kalla lokaler. Fel har konstaterats på en 

värmeväxlare och reservdelar är beställda som kommer vecka 42. Fram till dess har en 

provisorisk lösning gjorts.  

• återkommande avloppslukt i lokalerna. 

• vattenskada på plan 5 

• vattenskada och fukt på plan 3 

 

- Kvalitetsdialog med Skolverket och Specialpedagogiska skolmyndigheten (SPSM) 

Första mötet har genomförts där genomgång av syftet med dialogsträffarna presenterats. 

Den 3 november 2022 är nästa träff i Kiruna. Då kommer diskussion att utgå ifrån en 

elevenkät som Skolinspektionen har gjort.  

 

Underlag 
1.  

 

 

Förslag till beslut 
att tacka förvaltningen för informationen och lägga den till handlingarna. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att tacka förvaltningen för informationen och lägga den till handlingarna. 
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Gymnasienämnden 2022-10-05 
 
        

  

Sida 27 av 28 
 

§ 115  Delgivningar 
 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningen informerar gymnasienämnden om att det inte finns några delgivningar att delge 

vid dagens sammanträde. 

 

Underlag 
1.  

 
 

Förslag till beslut 
att lägga ärendet till handlingarna 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämndens har beslutat enligt förslag. 

 
 

Gymnasienämnden beslutar 
att lägga ärendet till handlingarna 
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Gymnasienämnden 2022-10-05 
 
        

  

Sida 28 av 28 
 

§ 116  Övriga frågor 
 

Ärendebeskrivning 
Mötet har möjlighet att lägga till frågor under denna punkt. 

 

a) Praktikplats på Kaunis Iron – Bengt-Ola Mörtlund (V) 

I lokala tidningar har artiklar skrivits om elever och föräldrar som är missnöjda över 

att resorna till praktikplatsen på Kaunis Iron inte är ordnad av Lapplands 

Gymnasium och/eller av Kaunis Iron vilket de anser att de har blivit lovade att få.  

Har detta löst sig? 

 

Gymnasiechef Marianne Stöckel informerar om att eleverna har fått information av 

SYV samt av rektor under våren 2021 om att gymnasieskolan inte anordnar resor 

till praktikplatser. Vid möten har Kaunis Iron sagt att de ska se vad de kan göra och 

de kommer under läsåret att betala reseersättning till eleverna. 

Analys kring detta är att Lapplands Gymnasium behöver bli än tydligare med att 

skolan inte ordnar skolskjuts eller skjuts till praktikplatser för att i framtiden 

undvika missförstånd. 

 

Underlag 
1.  

 

 

Förslag till beslut 
att tacka för informationen och lägga den till handlingarna. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer förslag till beslut under proposition. Efter gjorda propositioner finner 

ordförande att gymnasienämnden har beslutat enligt förslag 

 

 

Gymnasienämnden beslutar 
att tacka för informationen och lägga den till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

§ 117  Avslutning 
   Ordförande Roger Suup tackar för visat intresse och avslutar sammanträdet. 
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